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„Vyjděte rychle do ulic a uliček města!“

Souhrnná zpráva o estonských výjezdech do Kuressaare na ostrově Saaremaa v 
letech 2009, 2010 a 2011

Pavel Neústupný

Ve své zprávě o výjezdu na ostrov Saaremaa v roce 2011 („Jsi pro Boha vzácný!“) jsem líčil, 
že jsme při předchozích evangelizacích v letech 2009 a 2010 neměli dosud průlom. Do evan- 
gelizačního stanu přicházelo jen málo nevěřících. Věděli jsme ovšem, kde je najít – na ulicích a 
dvorech města!

Měli jsme ale od začátku pro Kuressaare vizi. Ve zprávě z r. 2009 s názvem „Boží království je 
misijní království“ jsme podrobně popsali, jak vize vznikla a jak nabývala konkrétní podoby. V 
létě 2008, rok před naší první evangelizací, jsme byli se ženou vyzváni mluvit v křesťanském 
rozhlase, kde jsme tuto vizi spontánně vyjádřili. Zde jsou naše hlavní údaje z tehdejšího vysí- 
lání, vypsané a přeložené z estonsko-německého mp3-záznamu: 

Pavel: Chceme v příštím roce (=2009) v srpnu na Saaremě spolu s mezinárodním týmem a s kuressaarskými církvemi 
evangelizovat na ulicích Kuressaare, protože jsme si řekli, že Pán může dát probuzení tam, kde už dříve probuzení od 
Něj bylo!
Irene: Dovedeme si představit, že lidé na ulicích a na různých rozích Kuressaare naslouchají slovu o Bohu a zpívají a 
před ním tancují – na ulicích! Moc bychom se radovali,  kdybychom mohli být částí těchto spolupracovníků, těchto 
pomocníků při sklizni! Vidíme se jen jako doplnění místních sourozenců. Řekli bychom ale potom: Je to k poctě Boží, 
co se děje! On má znovu zaujmout více místa, On má být zase Pán!
Pavel odpovídá na dotaz rozhlasového moderátora: Ano, jistě budeme mluvit i ve sborech. Důležité je ale, abychom 
byli na ulicích, protože křesťané a sbory mají strach chodit do ulic! Budeme mít mladé lidi, kteří jsou v tom zkušení. 
Chceme vidět, že se děje, co Ježíš řekl, totiž že budeme činit skutky, které činil on, a ještě větší!  A chceme se modlit 
s nemocnými!

Naším cílem bylo motivovat a povzbudit Estonce, aby s námi šli do ulic! To se při první evan- 
gelizaci 2009 ještě nedělo, ale mladá estonská sestra, která nám tehdy sloužila jako koordi- 
nátorka, potom napsala: „Věděla jsem, že neuvidíme ovoce hned, ale že Bůh bude rozsévat 
símě do našich srdcí a pak budou věci proměněny.“ (Zpráva o výjezdu 2009, str.4)

Při výjezdu Saaremaa 10 v červenci 2010 jsme měli čtyři silné stanové evangelizace s dobrou 
účastí a spoluprací místních sborů, přesto ale pořád ještě nebylo ovoce moc viditelné. Přišlo jen 
málo nevěřících, kteří by se bývali mohli obrátit. Poprvé se ale zúčastnila Heidi Lederer spolu s 
mladými lidmi z FCJG Lüdenscheidu. Nabídla nejdřív našemu týmu a potom dvakrát mladým 
Estoncům praktické vyučování na téma „Chodit po městě s modlitbou – uctívání na ulicích“. 
Několik  mladých  Estonců  se  ostýchavě  zúčastnilo  našich  pouličních  nasazení  pod vedením 
Heidi. (Vyučování je na našem webu pouze v němčině a estonštině. Některé fotky z vyučování 
a akcí na ulicích viz začátek fotosérie zde a konec fotosérie zde).

Jednotlivci a modlitební skupiny se potom celý rok modlili za plánované evangelizace v r.2011. 
Cítili  jsme skutečně silné modlitební břímě, jako by se mělo zrodit něco do viditelného. Na 
Velikonoce 2011 přišel přípravný tým z FCJG Lüdenscheidu modlit se a uctívat Boha přímo na 
ulicích města Kuressaare. Viz fotky v první částii fotosérie zde. Mluvili jsme také v Pereraadiu 
(německo-estonský mp3-záznam zde). Heidi svědčila v poslední části vysílání o tom, že jí Bůh 
položil Estonsko na srdce ještě předtím, než vůbec poprvé do země přiletěla. Mluvila pak na 
téma „Poklad musí přijít mezi lidi“. Setkali jsme se v této době s několika vedoucími mládeže a 
ti pozvali spontánně Heidi, aby v létě o víkendu před plánovanými evangelizacemi přišla do 
jejich mládežnického kempu a vyučovala tam o Duchu Svatém a o prorocké modlitbě! (Několik 
snímků viz v polovině série zde.) Heidi píše, že o tom snila už v minulém roce.

Čas v kempu popisuje Heidi následovně (překlad z její zprávy o výjezdu): „Setkali jsme se tam 
s 30-50 mladými lidmi ve věku 14 až 25 let s hladovými a otevřenými srdci, skoro všichni z 
křesťanských rodin, ale s malým poznáním a zkušeností s působením Ducha Svatého. Byla 
jsem totálně nadšená, jak se jim zjevil Duch Svatý, jejich srdce osvobodil a probudil k životu - 
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klíčem k tomu všemu bylo proroctví. Na konci kempu se dokonce modlili spolu navzájem a pro- 
rokovali si. Byli nad tím sami překvapení a užaslí.“

Jak jsem již napsal ve  zprávě o výjezdu Saaremaa 11: To byl nepochybně bod průlomu pro 
naše nasazení i pro budoucí práci na ostrově! Celý následující týden k nám k hostelu přicházeli 
ti z mladých lidí, kteří časově mohli, 10 až 25 jich bylo denně, modlili jsme se společně, uctívali 
Boha a naslouchali jeho vedení - a šli pak do ulic Kuressaare. Lidé přijímali Ježíše, nemocní byli 
uzdravováni, mnozí z nich přišli do stanu na evangelizaci. Ve stanu jsme měli denně obrácení a 
uzdravení a ještě dlouho po ukončení shromáždění jsme zpívali a tančili před Bohem!

Před našima očima se ukázalo slovo jako pravdivé, že ten, kdo zasévá, ten také sklízí! Jsme 
nadšení! V Kuressaare už nebudeme pořádat stanové evangelizace, to už není na řadě. Práce v 
Kuressaare ale pokračuje a přesunuje se na Estonce a do ulic! Heidi zůstává ve spojení s ve- 
doucími mládeže a povede budoucí nasazení.

Výjezd Saaremaa 11 je zdokumentován nejen články a fotografiemi, nýbrž i  10 krátkými vi- 
deofilmy společných chvil uctívání a modliteb a záběry ze stanu. Krátká svědectví Heidi a dvou 
švýcarských děvčat, a mladých Estonek Susanny a Karin jsou velmi zajímavá a dokládají prů- 
lom estonské mládeže, jsou ovšem estonsko-německá. 

Chceme závěrem poděkovat Bohu a vzdát mu za tyto průlomy čest! Děkujeme Walte-
rovi  Heidenreichovi,  Udo Knöfelovi s jeho týmem z 2009, Heidi  Ledererové, FCJG- a všem 
ostatním celkem více  než 80 účastníkům, překladatelům a hudebním skupinám (TNT-Band 
2009, Trepikoda 2010 a Juhan & Co Bänd 2011). Srdečný dík jsme vyjádřili zvláštním estonsky 
psaným mailem pastorům, vedoucím a členům sborů z Kuressaare. S náklonností  a láskou 
zdravíme ty vzácné mladé lidi z Kuressaare, kteří ochutnali moc a pomazání na kuressaarských 
ulicích. Buďte nadále povzbuzeni a pokračujte - modlíme se za vás! My sami jsme velmi povz- 
buzeni vaším nadšením!

Pro mnohé slouží tento článek, který rozesíláme elektronickou poštou, jako informace. Vám 
ale, kteří jste se za naše výjezdy modlili, patří zvláštní dík! Jak malé byly ty začátky! Jistě, ani 
teď ještě není vize probuzení na ostrově Saaremaa naplněna, ale pár kroků k tomu jsme už 
ušli. Modleme se dále společně za ostrov a očekávejme, co tam Bůh učiní!

___________________________________________________________________________

Na www.go-east-mission.net vychází v prosinci 2011.
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